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DEZINFORMACE A DEZINTERPRETACE

V SOUVISLOSTI S COVID-19

❑ JE VAKCÍNA OPRAVDU BEZPEČNÁ, KDYŽ BYLY ZAZNAMENÁNY 

NEŽÁDOUCÍ ÚČINKY?

- možné nežádoucí účinky má každý léčivý přípravek

- i po očkování proti COVID-19 se mohou lidé setkat s nežádoucími účinky

- jedná se především o mírné komplikace, jako je zarudnutí v místě vpichu, bolest 

hlavy, zvýšená teplota či únava

- vakcína prošla všemi fázemi klinického hodnocení, testuje se na desítkách tisíc 

dobrovolníků (Pfizer – 44 000 dobrovolníků)

- běžná léčiva mají různé nežádoucí účinky, i proto se lékař/lékárník ptá pacienta 

na alergie a jiné obtíže, aby vždy benefity z léčby převládly nad případným 

rizikem

Není na místě se očkování bát. Zhodnocení celkového a aktuálního 

zdravotního stavu lékařem je obvyklý postup před aplikací jakékoliv vakcíny 

či před nasazením jakéhokoliv léku. 



Děkuji za pozornost!


